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Ülést tartott az MSZMP 
Központi Bizottsága 

A Magyar Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottsága 1976. december 1-én Ká-
dár Jánosnak, a Központi Bizottság első 
titkárának elnökletével ülést tartott. 

A Központi Bizottság megvitatta és el-
fogadta Gyenes Andrásnak, a Központi 
Bizottság titkárának előterjesztésében az 

Időszerű nemzetközi kérdésekről szóló tá-
jékoztatót. Németh Károlynak, a Közpon-
ti Bizottság titkárának előterjesztésében az 
1977. cvi népgazdasági terv cs állami költ-
ségvetés irányelveit, valamint egyéb kér-
désekben döntött. 

Az ülésről közlemény jelenik meg. (MTI) 

gazdasági megállapodások 
Szerdán Budapesten Tor-

dai Jenő és Tadeusz Nesto-
rowicz külkereskedelmi mi-
niszterhelyettesek aláírták 
• íz 1977. évi magyar—lengyel 
.rucsere-forgalmi jegyző-

könyvet. A jegyzőkönyv 
alapján előirányzott kölcsö-
nös szállítások mintegy 580 
millió rubelt tesznek ki és 
őzzel a jövő évi magyar— 
lengyel árucsere-forgalom 
árhatóan 16 százalékkal 

meghaladja az 1976. évi elő-
rányzatokát. Az összforga-
om nagyobb részét továbbra 

is a gépek és berendezések 
képezik. Előrehaladást je-
lent, hogy az áruválasztékot 
sikerült ú j termékekkel ki-
bővíteni. A jegyzőkönyv biz-
tosítja, illetve egyes cikkek-
nél bővíti a közúti gépjármű-
ipari kooperációs megálla-
podásban előirányzott szállí-
tásokat. E megállapodás ke-
retében gépjármű hátsó-
hidakat, szervokormányokat, 
önindítókat szállítunk a Len-
gyel Népköztársaságba. A 
hosszú lejáratú megállapo-
dáshoz viszonyítva növeltük 

a Fiat 126p személy gépko-
csik komplettálásához szük-
séges magyar szállításokat 
és ennek megfelelően előre-
láthatóan a tervezettnél 
több, 5310 kis személygép-
kocsi érkezik 1977-ben ha-
zánkba. A lengyel gépkivitel 
legnagyobb tétele a Kabai' 
Cukorgyár építése, illetve 
berendezése. Az ú j cukor-
gyár mind korszerűsége, 
mind nagysága szempontjá-
ból a cukoripar legjelentő-
sebb üzeme lesz. 

A gyár építését és szerelé-
sét lengyel szakemberek 
végzik. Tengeri áruszállító 
kapacitásunk növelése szem-
pontjából nagy jelentőségű 
az a három tengeri hajó. 
amelynek átadása a jövő 
évben várható. 

A két ország közötti 
együttműködés fejlődését 
mutatja, hogy az 1977. évi 
szállítások több mint egy-
negyede szakosítási és koo-
perációs megállapodások 
alapján történik. 

A megállapodás aláírásá-
nál jelen volt dr. Bíró Jó-

zsef külkereskedelmi minisz-
ter, valamint Stefan Jedry-
chowski, budapesti lengyel 
nagykövet. Ezt megelőzően 
dr. Bíró József fogadta Ta-
deusz Nestorowicz miniszter-
helyettest, akivel megbeszé-
lést folytatott a két ország 
közötti kereskedelem kérdé-
seiről. Ugyancsak szerdán a 
Külkereskedelm i Miniszté-
riumban Udvardi Sándor 
külkereskedelmi miniszter-
helyettes és Tadeusz 
Nestorowicz lengyel kül-
keresksdelmi miniszter-
helyettes aláírta azt a kor-
mányközi megállapodást, 
amely szerint Lengyelország 
1976—1978 között 9,54 mil-
lió rubel értékű áruszállítás-
sal járul hozzá a Magyar-
ország és a Szovjetunió kö-
zött éoűlő 750 kilovoltos 
távvezeték építéséhez. A 
távvezetéket a magyar és a 
szovjet fél építi meg, az 
egyes KGST-tagországok pe-
dig hozzájárulásként az épí-
tés ütemének megfelelően 
anyagot, gépeket és berende-
zések :t, valamint fogyasztási 
cikkeket adnak. (MTI) 

Tegnap : 

Csongrádra és Szentesre látogatott 
a vajdasági népfronlkiildöttség 

Tegnap reggel kedves ven-
dégek érkeztek Csongrádra, 
a Hazafias Népfront jugo-
szláv testvérszervézetének 
küldöttei, Pavle Krtenics, a 
VDNSZSZ Tartományi Vá-
lasztmányának elnökhelyet-
tese vezetésével. A delegációt 
elkísérte Nagy István, a Ha-
zafias Népfront . Csongrád 
megyei Bizottságának elnöke 
és Molnár Sándor, a nép-
front megyei titkára is. 

Először a FÜTÖBER 
csongrádi gyáregységéhez lá-
togattak el, ahol Lovas Ist-
ván, a Hazafias Népfront 
csongrádi bizottságának el-
nöke köszöntötte a vendége-
ket. Ezt követően Gut Fe-
renc, a gyáregység főmérnö-
ke adott rövid tájékoztatót 
a vállalatnál folyó munká-
ról, a termelésről, az ered-
ményekről. A küldöttek ké-
sőbb megtekintették az üze-
met, és elismeréssel szóltak 
az ott látottakról. 

A kora déli órákban a vá-
rosi tanácsházán népfrontak-
tivistákkal találkoztak, majd 
Varga Zsuzsa, a népfront 
városi bizottságának titkára 
adott képet a szervezet tevé. 
kenységéről. Az üzemlátoga-
táson és a tanácsházán ren-
dezett tájékoztatón megje-
lent Sebestyén István, a 
csongrádi pártbizottság titká-
ra és dr. Varga József, a 
városi tanács elnöke is. 

A délutáni program során 
Szentesre, az Árpád Tsz-be 
látogattak a vendégek, aki-
ket Szabó László, a gazdaság 
elnöke, valamint Márton 
Sándor főkönyvelő, a Haza-
fias Népfront Csongrád me-
gyei bizottságának alelnöke 
fogadott. Lóczi János ága-
zatvezető mutatta be az 

üvegházakban és fóliaszerke-
zetekben folyó munkát, majd 
a szövetkezet elnöke adott 
táiékoztatót tevékenységük-
ről. Az eseményen jelen volt 
Dóczi László, a szentesi vá-
rosi pártbizottság munkatár-
sa és Csorba György, a vá-
rosi tanács elnöke is. 

Gépek az emberért 

Befejeződött 
a Neumann-kollokvium 

A hazai egészségügyi számítástechnikai kultúra egyik Bostonban, meghirdetett yi-
| jelentős tudományos 'fóruma a Szegeden 1969 óta évenként lúgyersenyen. 
rendezett „Számítástechnikai és kibernetikai módszerek al- A Budapesti Műszáki 
kalmazása az orvostudományban és a biológiában" című Egyetem és á Korányi' kór-
kollokvium. Az idei volt a hetedik, amely tegnap, szerdán ház kutatócsoportja szintén 
fejezte be munkáját. A Neumann János Számitógéptudó- szenzációs eredményről szá-
mányi Társaság megyei szervezete' és- orvosbiobögiai szak-. mólt * be '^a "kollökvíumon. 
osztálya által rendezett háromnapos kollokviumon orvosok, Magyarországon elsőkent ei-
matematikusok, mérnökök együttes üléseken, valamint két készítették az' automatikus 

| szekcióban összesen 70 előadást tartottak. képbevivő berendezest. Mű-
. , . . , ' . . . . . . . < .., .. . „ ködésánek lényege, hogy a 
Akárcsak a korábbi evek- sok, mérnökök összehangolt s imí tógép memóriaegysége-

ben, az idén . is számos uj. a munkájának produktuma az b e k ü ] ö n b e a v a t k o z á s n é l k ü l 
számítástechnika alkalmaza- L s z ó m ú belgyógyászati kii- rajzokat, röntgenkéoekét, 
sanak rendkívül gyors fejlő- ^ m ű k ö d 5 s z á m i ( ó g é p e s k ó d I a p o k o n r ö g z l t e t t jeleket 

rendszer, amely ma'már nél- képes bevinni. A megfelelo-
külözhetetlen a kórmegálla- en programozott gép leletét 

darász László a rendező P í t ó munkában. A rendszer a képbevivő automatikusan 
N e ^ a n m t S s á g o r Z b f o ? matematikusok által visszaadja" a gyógyítás he-
lógiai szakosztályának elnö- kidolgozott programja, segít- lyére, az orvosnak A beren-
• - - - - - . . segevel roppant mennyisegu dezes revén valÓ6ágga vélt 

emberi munkát lehet megta- a tudományos-fantasztikus 
karítani az izotópdiagnoszti- irodalomból mindenki által 
kában. A kutatócsoport — ismert kép: az ember a ra • 
együttműködve a JATE Ki- zot, képet „megmutatja" a 
bernetikai Laboratóriumával berendezésnek, és pillanatok 
— nagy nemzetközi sikert múlva a megfelelő írott ifi-
ért el a közelmúltban. A formációk állnak rendelkezz -
számítógépes rendszernek a sére. 

tóshan a kórhári^befe^eUá- kórmegállapító munkában A sikeres kollokvium teg-
r J í * • való felhasználásával har- nap Madarász László zársz 

$ £ * I Z S + t S S J & l mertek egy vaval ért véget 
is. Ez utóbbi területeken fel-
gyorsult fejlődést jelzik töb-
bek között a szegedi kutatóké 
nak a kollokviumon elhang-
zott előadásai is. A SZOTE 
Számítástechnikai Központ-
jában folytatott kutatásokról 
előadássorozat szólt. Eredmé-
nyeik megvalósításával olyan 
kapcsolatteremtő rendszert 
hozhatnak létre az orvos és 
a számitógép között, amely 
lényegesen segíti a gyógyí-
tást. Az egyes klinikai osz-
tályokon elhelyezett „termi-
nálok" révén bármikor 
igénybe veheti az orvos az 
egyetemi központi számító-
gépet: a terminál közvetíti 
a kért, betegre vonatkozó 
információkat a géphez, a 
gép szolgáltatta adatokat pe-
dig vissza, az orvoshoz. A 
számítástechnika vívmányai 
úgy adnak hasznos segítsé-
get a gyógyításhoz, hogy 
felhasználásuk nem igényel 
számítástudományi, techni-
kai ismereteket az orvostól, 
aki így munkájára koncent-
rálhat. 

Az orvosegyetem Izotóp 
Laboratóriumának Csernay 
László egyetemi tanár által 
vezetett kutatócsoportja 
ugyancsak nemzetközi jelen-
tőségű, ú j eredményekről 
számolhatott be a kollokviu-
mon. Matematikusok, orvo-

dését reprezentáló kutatási 
eredményről számoltak be a 
résztvevők. Amint azt Ma-

a 

ke elmondta, az idei előadá-
sok témái, az ismertetett tu-
dományos eredmények alap-
ján nyilvánvaló, hogy nap. 
jainkban nemcsak az orvosi-
biológiai kutatásban fejlődik 
rendkívül gyorsan a számí-
tástechnika alkalmazása, 
hanem a közvetlen gyógyi-

Számítógépet avattak 
az orvosegyetemen 

A megyei egészségügyi 
koordinációs bizottság ülé 

Dr. Medve László egészségügyi miniszterhelyettes Szegeden 
Tegnap délután Szegedre 

érkezett dr. Medve László 
egészségügyi miniszterhelyet-
tes, és a megyei párt- és 
tanácsszékház épületében rö-
vid megbeszélést folytatott 
dr. Perjést Lászlóval, a 
Csongrád megyei tanács el-
nökével aktuális kérdések-
ről. Ezután a miniszterhe-
lyettes részt vett az újjá-
alakult megyei egészségügyi 
koordinációs bizottság ülé-
sén. 

Szabó G. Lászlónak, a me-
gyei tanács elnökhelyettesé-
nek vezetésével tanácskozó 

bizottság ülésén részt vett 
és elmondotta véleményét 
dr. Koncz János, a megyei 
pártbizottság titkára is. 

A megyei tanács elnökhe-
lyettese röviden szólt a bi-
zottság funkciójáról, ügy-
rendjéről és összetételéről, 
mely a korábbi gyakorlat-
tól abban tér el, hogy a 
tagság nem személyhez, ha-
nem bizonyos funkciókhoz 
kötődik. A rövid bevezetőt 
követően megvitatták a 
Csongrád megyei tanács el-
nökének és a Szegedi Orvos-

tudományi Egyetem rektorá-
nak együttműködési megálla-
podásának tervezetét, mely-
hez több javaslat és kiegé-
szítés hangzott- el. Az ülés 
második részében dr. Petri 
Gábor, a SZOTE rektora az 
egyetem és Szabó G. László 
pedig a megyei tanács kö-
zéptávú fejlesztési tervét is-
mertette. 

Dr. Medve László minisz-
terhelyettes ma, csütörtökön 
Szegedén, Csongrádon és 
Szentesen több egészségügyi 
intézménybe látogat el. 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 

Munkában az új, R—10-es számitógép 
Üj, R—10-es számítógéppel 

gyarapodott a Szegedi Orvos-
tudományi Egyetem. A gép-
avató ünnepséget tegnap, a 
Neumann-kollokvium záró-
napján tartották meg. A Sze-
gedi Akadémiai Bizottság 
székházában dr. Petri Gábor 
rektor mondott beszédet, 
majd az egyetemi számítás-
technikai központban bemu-
tatták az új gépet az ünnep-
ség résztvevőinek. 

Dr. Petri Gábor avatóbe-
szédében ismertette azt a fej-
lődést, amely a számítástech-
nikai módszerek orvosi ku-
tatásban, gyógyításban, konk-
rét betegellátásban való al-
kalmazásában 1967 óta vég-
bement az egyetemen. Az 
eddig is gyors előrehaladást 
nemcsak folytatni segít az 
új gép, de működése — 
amely már megkezdődött — 

minőségi változást jelent: a 
korábbiaknál nagyobb és át-
fogóbb feladatok megoldását 
teszi lehetővé. Az Országos 
Műszaki Fejlesztési Bizottság 
és az Egészségügyi Miniszté-
rium anyagi támogatásával 
üzembe helyezett R—10-es 
számos fontos kutatási és 
gyógyászati terület munkáját 
segíti. E területeket előzetes 
tervekben már megjelölték. 
Használják majd a gépet 
ezeken kívül is mindazon tu-
dományos, admisztrativ, vagy 
gazdasági területen, ahol al-
kalmazása célszerű. 

Dr. Petri Gábor beszédé-
ben köszönetet mondott 
mindazoknak, akik munká-
jukkal hozzájárultak: az ú j 
gép a kutatás és gyógyítás 
eredményes segítésével szol-
gálhassa az embert 

S. E. 


